
 

P R O T O K Ó Ł NR LI/2022 

z LI sesji Rady Gminy Rytwiany, która odbyła się w dniu 29 marca 2022 r. 

w Urzędzie Gminy Rytwiany. 

 

 

I. Obecni na sesji:  

1/ Radni zgodnie z listą obecności.  

2/ Grzegorz Forkasiewicz – Wójt Gminy Rytwiany  

3/ Tomasz Fąfara – Sekretarz Gminy Rytwiany  

4/ Mirosława Szewczyk –Skarbnik Gminy Rytwiany  

 

 

 

II. Przebieg obrad:  

Obrady sesji trwały od godz. 8.10 do godz. 9.25 

W sesji uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecny radny  

1. Krzysztof Janik 

2. Sebastian Bryk 

 

 

 

Pkt 1  

Otwarcie sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał klauzulę RODO dotyczącą ochrony danych 

osobowych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski otworzył  LI sesję Rady Gminy Rytwiany, powitał 

wszystkich uczestników sesji.  

 

 

 

 

Pkt 2  

Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski stwierdził obecność 13 radnych  

i prawomocność obrad.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Pkt 3  

Zatwierdzenie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad i poddał pod głosowanie.  

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji nr L. 

5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata  

2022 – 2029. 

8. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

9. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2022 roku. 

10. Uchwała w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie 

Gminy Rytwiany w 2023 roku. 

11. Uchwała w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla oświatowych jednostek 

organizacyjnych Gminy Rytwiany. 

12. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 18 stycznia 2022 r.  

13. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 17 lutego 2022 r. i 8 marca 2022 r. 

14. Apel Rady Gminy Rytwiany do Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

15.      Uchwała w sprawie ustalania wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP.  

      16.       Sprawy różne i wolne wnioski. 

      17.       Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Porządek obrad został zatwierdzony jednogłośnie  13 głosami „za”. Obecnych podczas głosowania  

13 radnych.  

 

 

Pkt 4  

Przyjęcie protokołu z sesji nr L 

 

Protokół z sesji nr L został przyjęty bez uwag jednogłośnie, 13 głosami „za”. Podczas głosowania 

obecnych 13 radnych.  

 

 

Pkt 5  

Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy z poprzedniej sesji.  

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że uchwały podjęte na poprzedniej sesji (2) zostały 

przesłane odpowiednio do Regionalnej Izby Obrachunkowej, zostały  opublikowane w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego oraz są realizowane na bieżąco. 

 

 



 

 

Pkt 6  

Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz poinformował Radę o pracy w okresie między sesjami, a mianowicie:  

 

Od ostatniej sesji, która odbyła się 23 lutego 2022 roku najważniejsze zadania realizowanie przez Urząd 

Gminy to: 

1. Przygotowanie i przesłanie wniosku do Programu „Polski Ład” – wniosek szczegółowo był omawiany 

na L sesji Rady Gminy Rytwiany. 

 

2. Przygotowanie wniosku do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich dotyczący modernizacji Stacji 

Uzdatniania Wody w miejscowości Ruda.  

 

3. Wpłynął zwrot z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego w kwocie  

1 037 000, 00  zł – środki z Programu Rewitalizacji Gminy Rytwiany. 

 

4. Obecnie będzie realizowanie zadanie Gminne Centrum Kultury, Sportu i Informacji Turystycznej  

w Rytwianach. Zadanie będzie dotyczyło zakupu sprzętu i wyposażenia dla Centrum. W kwietniu  

2022 roku będzie składany wniosek.  

 

5. Otrzymaliśmy pozytywną opinię z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Świętokrzyskiego na 

temat realizacji Projektu Rewitalizacji Budynków Użyteczności Publicznej. Urząd Marszałkowski 

Województwa Świętokrzyskiego przesunął zadanie z listy rezerwowej do listy zadań przeznaczonych do 

realizacji. Urząd Gminy został poproszony o przygotowanie dokumentów poprzedzających podpisanie 

umowy. Najprawdopodobniej już w kwietniu 2022 roku zostanie podpisana umowa pomiędzy Gminą 

Rytwiany a Urzędem Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego.  

Jest przygotowywana specyfikacja do przetargu na to zadanie.  

Zadanie zostało skosztorysowane na kwotę 9 500 000, 00 zł: 

- 7 000 000, 00 zł to dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej, 

- 2 500 000, 00 zł to udział własny (w tym 3 700 000, 00 zł środki z Programu Polski Ład). 

Pozostaje nadwyżka w kwocie 1 300 000, 00 zł, jednak przy obecnie galopującej inflacji może okazać się, 

że są to niewystarczające środki.  

 

6. Odbyła się Rada Społeczna Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Rytwianach, na której podjęto uchwały pozytywnie opiniujące zakup aparatu usg (wartość  

130 000, 00 zł) oraz unitu stomatologicznego (wartość 40 000, 00 zł). Środki na zakup sprzętu pochodziły 

z budżetu Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. Kondycja 

finansowa Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach jest bardzo 

dobra. Obecnie na koncie jednostki jest ponad 300 000, 00 zł.  

Gospodarka finansowa Gminnego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Rytwianach jest prowadzona bardzo dobrze, dochody są dość wysokie. W wyniku przekształceń  

w placówkach opiekuńczych między innymi w Staszowie zwiększyła się liczba pacjentów Gminnego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach. Zwiększyła się liczba personelu 

medycznego, w najbliższym czasie zostanie zatrudniony również pediatra. 

Kontrakt jest realizowany prawidłowo. 



 

7. W dniu 24 lutego 2022 roku rozpoczęła się wojna na Ukrainie i w związku z tym mamy pewne 

reperkusje związane z migracją uchodźców. 

Nie prowadzimy ewidencji osób, które przybyły na teren gminy Rytwiany (jako Urząd Gminy nie mamy 

nałożonego  takiego obowiązku) ale oceniamy, że na terenie naszej Gminy przebywa około 100 osób.  

Hotel w Rytwianach ma podpisaną umowę z Urzędem Wojewódzkim w Kielcach i jest punktem do 

którego służby wojewódzkie kierują uchodźców z Ukrainy. Obecnie w Hotelu w Rytwianach przebywa 

32 uchodźców z Ukrainy.  

W Domu i Bibliotece w Sichowie Dużym przebywa obecnie 40 uchodźców z Ukrainy.  

W domach u osób fizycznych z terenu gminy Rytwiany przebywa 20-25 osób. 

Część osób już wyjechała a część została z zamiarem przedłużenia pobytu.  

Były i są organizowane zbiórki - pomoc dla uchodźców z Ukrainy przez szkoły z terenu gminy Rytwiany, 

Urząd Gminy Rytwiany, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Rytwianach, Gminne Centrum Kultury, 

Sportu i Informacji Turystycznej w Rytwianach, Gminną Bibliotekę Publiczną w Rytwianach oraz 

Jednostki Organizacyjne.   

Dyrektorzy szkół zgłosili dzieci z Ukrainy uczęszczające do placówek: 

-  Zespół Szkolno-Przedszkolny im. Jana Pawła II w Rytwianach – zgłosił 5 uczniów, 

- Zespół Placówek Oświatowych Publiczna Szkoła Podstawowa i Przedszkole im. Marii Firlejczyk  

w Sichowie Dużym – zgłosił 10 uczniów.  

Na najbliższym spotkaniu z dyrektorami placówek będzie omawiana możliwość zorganizowania  

w szkołach oddziału przygotowawczego dla tych osób.  

 

8. Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski w nawiązaniu do wcześniejszej 

wypowiedzi Wójta Gminy Grzegorza Forkasiewicza wspomniał, że również radni Rady Gminy Rytwiany 

zorganizowali szybką zbiórkę pieniędzy na pomoc dla uchodźców z Ukrainy. Udało się zebrać kwotę 

4 250, 00 zł. Pieniądze są rozdysponowywane na bieżąco przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Rytwianach na najpotrzebniejsze rzeczy dla osób, które przybyły do naszej Gminy z terenu Ukrainy.  

 

 

Pkt 7  

Uchwała w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2022 –

 2029. 

 

Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

 

Dochody bieżące po wprowadzonych zmianach wynoszą 25 835 837,42 zł. 

Dochody majątkowe po zwiększeniu wynoszą 3 331 054,00 zł.  

Ogółem dochody wynoszą 329 166 891,42 zł.  

Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 26 520 447,73 zł.  

Wydatki majątkowe zostały zwiększone o kwotę 37 000,00 zł. 

Ogółem wydatki wynoszą 34 251 437,73 zł.  

 

Wielkość przychodów i rozchodów na rok 2022 oraz na lata pozostałe pozostają bez zmian. 

 

 

Dyskusji nie było.  



Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/260/22 w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rytwiany na 

lata 2022 – 2029 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

Pkt 8  

Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. 

Zmiany w budżecie przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk.  

Zmiany dotyczą:  

- zwiększenia planu dochodów i wydatków o kwotę 57 722, 00 zł (zgodnie z załącznikiem nr 1 do 

uchwały) 

- zmniejszenia planu dochodów i wydatków o kwotę 51 588,00 zł (zgodnie z załącznikiem nr 2 do 

uchwały).  

W uchwale nr XLIX/251/22 z dnia 26 stycznia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rytwiany na 

rok 2022 

 

- załącznik nr 3 – Limity wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia  

w 2022 r. - otrzymuje brzmienie określone w załączniku nr 3 do niniejszej uchwały 

- załącznik nr 4 – Zadania inwestycyjne roczne w 2021 r. - otrzymuje brzmienie określone w załączniku 

nr 4 do niniejszej uchwały 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/261/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 r. została podjęta jednogłośnie 13 

głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

 

Pkt 9 

Uchwala w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2022 roku. 

 

Uchwałę przedstawił Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz 

 

Na podstawie art. 11 ust. l i art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r o ochronie zwierząt (Dz.U. z 2022 r. 

poz. 572) zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom jest zadaniem własnym Gminy. Rada Gminy 

Rytwiany w drodze uchwały, corocznie (do dnia 31 marca) uchwala Program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

 

Został opracowany projekt programu w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2022 roku. 

 



Projekt Programu został poddany konsultacjom poprzez ogłoszenie na stronie internetowej gminy: 

www.rytwiany.bip.jur.pl oraz  został przekazany do zaopiniowania: 

- Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Staszowie; 

- Kołom Łowieckim: „KNIEJA w Sichowie”, „DZIK” w Połańcu  i „BÓR” w Rytwianach  

  działającym na terenie Gminy  Rytwiany; 

- Fundacji Zwierząt bez domu   VENDI VIGILAS, ul. Staszowska 150, 28-236 Rytwiany,  która działa  

na terenie Gminy Rytwiany, a  której statutowym celem działania jest m.in. ochrona zwierząt.   

 

Projekt Programu na 2022r. został pozytywnie zaopiniowany w terminie 21 dni przewidzianym na 

podstawie  art. 11a ust. 8 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r  o ochronie zwierząt (Dz.U. z 2022 r. poz. 572) 

przez Powiatowego Lekarza Weterynarii w Staszowie,  Koło Łowieckie „DZIK”. Koło Łowieckie 

„KNIEJA” zaopiniowało programu na 2022r. pozytywnie po terminie. Nie było zastrzeżeń do Programu. 

 

Na realizację zadań określonych w programie zabezpieczone zostały środki w budżecie Gminy na 2022 r.  

w kwocie 25 000,00 zł w tym:  

1. na wyłapywanie bezdomnych zwierząt, transport i zapewnienie opieki w schronisku 20 000,00zł,  

2. na zapewnienie opieki kotom wolno żyjącym  1 000,00 zł, 

3. zapewnienie opieki dla zwierząt gospodarskich 1 000,00 zł ,  

4. zapewnienie opieki dla zwierząt biorących udział w zdarzeniach drogowych 3 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski zadał pytanie, z którym lekarzem weterynarii Gmina 

Rytwiany ma podpisaną umowę.      

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że zgodnie z zapisem §6 Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2022r. Gmina 

Rytwiany zawarła umowę z Panem Marcinem Komorowiczem – Gabinet Weterynaryjny MEDWET  

ul. Gabrieli Zapolskiej 7/U4,U5, 25-235 Kielce. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/262/22 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rytwiany w 2022 roku została podjęta 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

 

Pkt 10 

Uchwala w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie Gminy 

Rytwiany w 2023 roku. 

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego Pani Irena Pogorzelska poinformowała Radę Gminy 

Rytwiany, że w dniu 25.03.2022r. odbyła się komisja w Urzędzie Gminy Rytwiany, której tematem było 

zaopiniowanie Funduszu Sołeckiego na 2023 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Lokalnego Pani Irena Pogorzelska podała, że komisja w głosowaniu 

jawnym przy 5 obecnych członkach komisji „za niewyodrębnieniem” funduszu sołeckiego głosowano 

jednogłośnie pięciu członków komisji. Przeciw „0”, wstrzymujących „0”. 

 



Wójt Grzegorz Forkasiewicz dodał, że głównym argumentem, który był podnoszony na Komisji Rozwoju 

Lokalnego były kwestie finansowe brak środków, które mogą zostać przekazane na sołectwa. Powodem 

jest przede wszystkim galopująca inflacja, która obecnie jest podawana na poziomie 10-12 %, a co za tym 

idzie rosnące koszty usług i dostaw.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/263/22 w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 

budżecie Gminy Rytwiany w 2023 roku została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  

 

Pkt 11 

Uchwala w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla oświatowych jednostek 

organizacyjnych Gminy Rytwiany. 

 

Uchwałę przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 

 

Zmiany przepisów  w  2016 roku nałożyły na jednostki samorządu terytorialnego podjęcie stosownej 

uchwały, która wskazywałaby kto zapewnia obsługę finansowo-księgową dla oświatowych jednostek 

organizacyjnych Gminy Rytwiany.  

Od dnia 1 stycznia 2017 roku Urząd Gminy w Rytwianach pełni funkcję jednostki obsługującej dla 

oświatowych jednostek organizacyjnych Gminy Rytwiany w zakresie obsługi finansowej, organizacyjnej  

i informatycznej - na podstawie Uchwały Nr XXVI/140/2016 Rady Gminy Rytwiany z dnia 22 grudnia 

2016 r. 

Zmianę uchwały wymusiła zmiana nazewnictwa szkół. Zakres obsługi finansowo –księgowej  się nie 

zmienił. Nadal Urząd Gminy zapewnia obsługę finansowo-księgową dla 3 jednostek. W związku ze 

zmianą struktury organizacyjnej Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Rytwianach  

i związaną z tym zmianą nazwy placówki na Zespół Szkolno – Przedszkolny im. Jana Pawła II, nadanie 

imienia 100-lecia Odzyskania Niepodległości  szkole podstawowej i przedszkolu w Zespole  

Szkolno-Przedszkolnym w Strzegomiu oraz zapewnieniu obsługi informatycznej przez każdą oświatową 

jednostkę organizacyjną Gminy Rytwiany we własnym zakresie, konieczne jest podjęcie nowej uchwały 

uwzględniającej zmiany organizacyjne w oświatowych jednostkach organizacyjnych Gminy Rytwiany. 

W ramach obsługi finansowo-księgowej obsługiwanych jednostek Urząd Gminy  

w Rytwianach prowadzi obsługę w zakresie: 

1) rachunkowości i sprawozdawczości; 

2) obsługi finansowo-księgowej; 

3) Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych; 

4) płac pracowników jednostek obsługiwanych. 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwiazdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/264/22 w sprawie organizacji wspólnej obsługi finansowo-księgowej dla 

oświatowych jednostek organizacyjnych Gminy Rytwiany została podjęta jednogłośnie 13 głosami 

„za”.  

Głosowało 13 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 13 radnych.  



 

Pkt 12 

Uchwala w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 18 stycznia 2022 r.  

 

Przewodniczący Komisji Petycji Skarg i Wniosków Pan Michał Rajca poinformował Radę Gminy 

Rytwiany, że w dniu 22 lutego 2022 roku odbyła się komisja w sprawie analizy petycji mieszkańców 

Gminy Rytwiany z dnia 18.01.2022 r., w której domagają się oni rozwiązania problemu przydomowych 

oczyszczalni ścieków wybudowanych przez gminę poprzez ich naprawę lub likwidację wraz ze zwrotem 

poniesionych kosztów i należnym odszkodowaniem. 

Komisja jednogłośnie zarekomendowała Radzie Gminy podjęcie uchwały uznającej petycję za częściowo 

uzasadnioną i poleciła przygotowanie odpowiedniego projektu uchwały. 

 

Radna Pani Irena Pogorzelska zadała pytanie czy zgłoszone usterki zostały usunięte lub są w trakcie 

usuwania.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że będą realizowane wykonania zastępcze. Firma nie 

poczuwa się do obowiązku usunięcia usterek. Pozostaje jeszcze gwarancja należytego wykonania prac. 

Gmina będzie musiała zapłacić za wykonanie prac i kolejno ubiegać się o zwrot poniesionych kosztów  

z firmy ubezpieczeniowej. W tym celu, żeby prawidłowo przeprowadzić procedurę Gmina będzie musiała 

dwukrotnie wezwać przedstawiciela firmy do usunięcia usterek. Na miejscu już raz był przedstawiciel 

firmy, który bez przeprowadzenia badań, wykopów ocenił, że problem leży po stronie ilastego podłoża.  

Jak poinformował Wójt Grzegorz Forkasiewicz sprawa jest w toku i pewnie w końcowym etapie skończy 

się w sądzie.  

 

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/265/22 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 18 stycznia 2022 r. została podjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 13 

Uchwala w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 17 lutego 2022 r. i 8 marca 2022 r. 

 

Sekretarz Gminy Pan Tomasz Fąfara zabrał głos w sprawie wyjaśnienia wspólnego  rozpatrzenia petycji  

z dnia 17 lutego 2022 roku i 8 marca 2022 roku jedną uchwałą Rady Gminy Rytwiany.  

W dniu 17 lutego 2022 roku wpłynęła petycja z dnia 17 lutego 2022 roku od Ogólnopolskiego 

Stowarzyszenia /Kominki i Piece/ w sprawie zmian uchwał antysmogowych i programów ochrony 

powietrza. Petycja była przedmiotem Komisji Petycji Skarg i Wniosków, która odbyła się w dniu  

22 lutego 2022 roku. Po terminie komisji w dniu 8 marca 2022 roku wpłynęła kolejna petycja od Cechu 

Zdunów Polskich, która dotyczyła tego samego tematu (petycja w treści dokładnie taka sama), dlatego 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany Jerzy Gwizdowski zdecydował o wspólnym rozparzeniu petycji  

Zgodnie  z art. 11 ust. 1  z ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach: Jeżeli w ciągu miesiąca od 

otrzymania petycji przez podmiot właściwy do rozpatrzenia petycji składane są dalsze petycje dotyczące 

tej samej sprawy, podmiot właściwy do rozpatrzenia petycji może zarządzić łączne rozpatrywanie 

petycji (petycja wielokrotna). 



Przewodniczący Komisji Petycji Skarg i Wniosków Pan Michał Rajca poinformował Radę Gminy 

Rytwiany, że w dniu 22 lutego 2022 roku odbyła się komisja w sprawie analizy petycji z dnia  

17.02.2022 r. w sprawie zmian uchwał antysmogowych i programów ochrony powietrza. 

Komisja jednogłośnie zarekomendowała Radzie Gminy podjęcie uchwały uznającej petycję za 

uzasadnioną i poleciła przygotowanie odpowiedniego projektu uchwały oraz apelu w sprawie zmian we 

wskazanych w petycji uchwałach Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała nr LI/265/22 w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 18 stycznia 2022 r. została podjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 14 

Apel Rady Gminy Rytwiany do Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

 

Apel przedstawił Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara. 

 

Sekretarz Gminy Tomasz Fąfara zaznaczył, że sama Rada Gminy nie ma kompetencji, co do ustalania 

tego, co można spalać w piecach. Takie uchwały podejmuje Sejmik Województwa Świętokrzyskiego. Po 

zapoznaniu się z argumentacją przedstawioną przez Stowarzyszenia, zmierzającą do rozszerzenia 

możliwości spalania drewnem i produktami drewnopochodnymi w piecach spełniających wymogi. 

Zgodnie z zaleceniami Komisji Petycji Skarg i Wniosków został przygotowany apel do Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z prośbą, aby jeszcze raz rozważono  stanowisko w sprawie możliwości 

spalania poszczególnych paliw a co za tym idzie o podjęcie działań zmierzających do usunięcia  

z Uchwały nr XXII/292/20 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dnia 29 czerwca 2020 r. w sprawie 

wprowadzenia na obszarze województwa świętokrzyskiego ograniczeń i zakazów w zakresie instalacji,  

w których następuje spalanie paliw oraz z Uchwały nr XXII/291/20 Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego dnia 29 czerwca 2020 r. w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza dla 

województwa świętokrzyskiego wraz z planem działań krótkoterminowych”, wszelkich ograniczeń 

eksploatacji urządzeń spełniających wymogi ekoprojektu i wykorzystujących, jako paliwo stałe 

odnawialne źródła energii (drewno kawałkowe, pellet, brykiet drzewny). 

 

Radny Sławomir Strycharz przychylił się do sprawy wystosowania apelu do Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego, jak zauważył drewno jest jednym z najczystszych i najtańszych materiałów do 

spalania, dużo bardziej czystym i ekonomicznym niż pellet, który dodatkowo przy spalaniu zanieczyszcza 

środowisko.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie  

Apel nr 1/2022 z dnia 29 marca 2022 r. został podjęty jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12 radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

 

 

 



Pkt 15 

Uchwala w sprawie ustalania wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP. 

 

Uchwałę przedstawił Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz. 

 

Wejście w życie ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o ochotniczych strażach pożarnych doprecyzowało 

zakres działań druhów ochotników, jednostek straży oraz  nadało jednostkom straży określone 

uprawnienia.  W ustawie  zawarte zostały również obowiązki samorządu w zakresie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP. 

W ustawie o ochotniczych strażach pożarnych ustalono maksymalna wysokość ekwiwalentu pieniężnego, 

która nie może przekraczać 1/175 przeciętnego wynagrodzenia miesięcznego brutto tj. maksymalna 

godzinowa stawka nie może przekroczyć kwoty 34, 25 zł.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz przypomniał, że do tej pory wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, mających siedzibę na terenie gminy Rytwiany 

wynosiła:  

1) 15, 00 zł naliczane za każdą rozpoczętą godzinę za czas uczestnictwa w działaniu ratowniczym lub 

akcji ratowniczej;  

2) 7, 50 zł naliczane za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia lub ćwiczenia. 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz podkreślił, że stawki mieściły się w obecnie wprowadzonych ustawą 

obowiązujących wysokościach ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika OSP, ale ponieważ 

stawki nie były zmieniane od dłuższego czasu wspólnie z Sekretarzem Gminy Panem Tomaszem Fafarą 

zdecydowano o podniesieniu stawek.  

Zaproponowano wysokość ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży 

Pożarnych, mających siedzibę na terenie gminy Rytwiany w wysokościach:  

1) 18,00 zł naliczane za każdą rozpoczętą godzinę za czas uczestnictwa w działaniu ratowniczym lub 

akcji ratowniczej;  

2) 10,00 zł naliczane za każdą rozpoczętą godzinę szkolenia lub ćwiczenia. 

Jest to podwyżka rzędu 20 % do poprzednio obowiązujących stawek i jest to maksymalna kwota na jąka 

budżet Gminy Rytwiany może obecnie sobie pozwolić.   

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 

Uchwałę nr LI/265/22 w sprawie ustalania wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka 

ratownika OSP została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

Głosowało 12  radnych.  

Obecnych podczas głosowania 12 radnych.  

 

Pkt 16 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

 

W sprawach różnych i wolnych wnioskach głos zabrali:  

 

Wójt Gminy Rytwiany uzupełnił informację dotyczącą spraw uchodźców z Ukrainy.  

Zgodnie z zaleceniami Wojewody Świętokrzyskiego przygotowywane jest 90 miejsc dla uchodźców  

z Ukrainy. Miejsca dla uchodźców są przygotowywane w remizach w Tuklęczy, Święcicy  

i Niedziałkach z uwagi na fakt, że w tych obiektach jest ciepła woda i centralne ogrzewanie.  



Zakupione zostały pralki i lodówki (na ogólną kwotę 7 600,00 zł). W najbliższym czasie będą montowane 

kabiny prysznicowe.  W dwóch obiektach jest wyposażenie kuchni a jednym zostanie zorganizowana 

kuchnia, jeżeli pojawią się uchodźcy.  

Urząd Gminy nadawał numery PESEL dla osób ze statusem UKR zgodnie z przepisami ustawy z dnia  

12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 

państwa nadaje. W większości numery PESEL zostały nadane, pozostały pojedyncze osoby. Zadanie  

w większości zostało zrealizowane.  

 

- Radny Sławomir Strycharz w sprawie:  

1) czyszczenia rowów, 

2) wycinania drzew ( samosiejek) w obrębie stawów,  

3) przeglądu nowej drogi na Pacanówce – usunięcia uszkodzeń,  

4) zakupu nowego przystanku w miejscowości Pacanówka. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że przystanek zostanie zakupiony.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zwrócił się również do Komisji Rozwoju Lokalnego w sprawie 

przeznaczenia jednej z komisji wyjazdowej nie tylko sprawom dróg na terenie gminy Rytwiany, ale 

również przystanków.  Zakupione przystanki w niedługim czasie po zamontowaniu najczęściej zostają 

zdewastowane a zakup nowego przystanku to duży koszt. Firma ubezpieczeniowa zwraca poniesione 

koszty, ale w następnym roku podnosi składkę ubezpieczenia. Wójt Grzegorz Forkasiewicz poprosił, żeby 

Komisja Rozwoju Lokalnego podjęła wspólnie decyzję czy nie zasadne by było, aby przy drogach 

wojewódzkich były montowane duże przystanki natomiast przy drogach bocznych tylko słupy  

z rozkładem jazdy.  

Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz zapewnił, że pozostałe sprawy czyszczenia rowów, wycinania drzew 

w obrębie stawów czy przeglądu pogwarancyjnego drogi w miejscowości Pacanówka będą wykonane, 

ponieważ rozpoczął się sezon wiosenny i można rozpocząć prace.  

 

 

- Radny Artur Dzieciuch w sprawie  

1) czy przepompownia w Strzegomku została podpięta do sieci i działa. 

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że był złożony wniosek do PGE o wpięcie to co było po 

stronie wykonawcy to zostało wykonane.  Wójt Grzegorz Forkasiewicz zobowiązał się, że w sprawie 

podpięcia do sieci udzieli odpowiedzi w najbliższym czasie.  

 

2) czy jest możliwe zwrócenie się do firmy wykonującej inwestycję budowy przepompowni o usunięcie 

uszkodzeń kostki.  

Wójt Grzegorz Forkasiewicz zobowiązał się przekazać sprawę. 

 

3) zakresu prac, które będą wykonywane w szkole w Strzegomku w ramach programu Rewitalizacji 

Budynków Użyteczności Publicznej.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że były wykonywane audyty w każdym obiekcie objętym 

Programem Rewitalizacji Budynków Użyteczności Publicznej w Gminie Rytwiany. Zakres prac będzie 

wykonywany w oparciu o ustalenia audytu. Więcej informacji na temat prac udzieli kierownik Referatu 

Inwestycji, Infrastruktury i Środowiska Dariusz Ciepiela.  

 



 

- Radna Irena Pogorzelska w sprawie:  

1) czy będą wykonywane przeglądy na placach zabaw, usuwane usterki. 

 

Wójt  Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że tak jak co roku na wszystkich placach zabaw będą robione 

przeglądy i usuwane usterki.  

 

- Radny Andrzej Chłodnicki w sprawie: 

1) wysłania pisma do Zarządu Wód Polskich w Krakowie w sprawie usunięcia powalonych drzew  

i konarów w obrębie rzeki w Kłodzie. W ciągu ostatnich dwóch miesięcy poziom wody na rzece Czarnej 

był dość wysoki i jest problem z zalewaniem pól. Przez ostatnie dwa lata nie były wykonywane 

czyszczenia koryta rzeki i problem narasta.  

2) zgłoszenia firmie budującej linię gazociągu, aby usunęła po sobie pozostawiony w obrębie kopanych 

rowów bałagan w Kłodzie przy ul. Długiej.  

 

Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że obie sprawy zostaną zgłoszone.  Firmy zostaną 

zobowiązane do uporządkowania terenu.  

 

 

 

 

Pkt 17 

Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gwizdowski podziękował wszystkim za udział i zamknął LI sesję 

Rady Gminy Rytwiany.  

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Rytwiany 

 

Jerzy Gwizdowski 

 

Protokołowała: 

Jolanta  Markiewicz                                                          

 


